

# 國立中興大學成績單說明

## 評分標準

一、本校於民國 105 年 11 月以前採用百分制方式評量學生成績，其標準如下：

成績	100-80 分	79-70	69-60	59-50	49 以下
學士班等第制成績	A	B	C	D	E
GPA 積分	4	3	2	1	0
研究所等第制成績	A	B		F	
GPA 積分	4	3		0	

- 備註：  
1. 60 分(C)為學士班及格標準，研究所課程 70 分(B)為及格(研究生修習基礎課程，60 分為及格)。  
2. GPA 計算：先將成績換算成積分， $GPA = (\text{學科學分} \times \text{積分})$  的總和/總學分，研究生不含論文成績。

二、本校自民國 105 年 12 月以後，採用百分制與等第制並列顯示學生成績，其標準如下：

成績	100-90	89-85	84-80	79-77	76-73	72-70	69-67	66-63	62-60	59 以下
等第制成績	A+	A	A-	B+	B	B-	C+	C	C-	F
成績積點	4.3	4.0	3.7	3.3	3.0	2.7	2.3	2.0	1.7	0

- 備註：  
1. 60 分(C-)為學士班及格標準；70 分(B-)為研究生及格標準(研究生修習基礎課程，60 分為及格)。  
2. GPA 計算：先將成績換算成積分， $GPA = (\text{學科學分} \times \text{積分})$  的總和/總學分，研究生不含論文成績。

三、成績附註說明：

- 學業成績平均：(每科學分數\*每科成績)/總學分數；以「通過」、「不通過」顯示之科目成績，不計入平均成績計算。
- 研究生學業成績以 70 分為及格，學士班學業成績以 60 分為及格。
- 代號說明：I：未完成；\*：不及格；抵：抵免科目；免：免修；W：課程停修；@：暑修課程，暑修成績不列入當學期平均成績及實得學分計算，但併入畢業成績及學分累計計算；#：不計入畢業學分亦不列入成績計算之課程。
- 英文能力檢定及輔導課程說明：本校學士班學生自 98 學年度起需於在學期間通過本校英文能力畢業標準檢定，檢定標準請詳見本校學生英文能力畢業標準檢定辦法。「英文能力畢業標準檢定及輔導」欄內記載僅係用以標記學生是否於肄業期間已達成本校英文能力畢業標準檢定，非作為該學期課程成績之記載，亦不列入學期成績計算。
- 專業領域微課程每門課為 6 小時課程時數，累積修課時數達 18 小時並通過者，得採計 1 學分。

## NATIONAL CHUNG HSING UNIVERSITY TRANSCRIPT GUIDE

### Grading System

1. As of November 2016, NCHU adopted a numerical grading system on a scale of 0 to 100 to mark grades on the transcript, with the following equivalent values:

Score	100-80 (Excellent)	79-70 (Good)	69-60 (Fair)	59-50 (Fail)	49-0 (Fail)
Undergraduate Letter Grade	A	B	C	D	E
Grade Point	4	3	2	1	0
Graduate Letter Grade	A	B		F	
Grade Point	4	3		0	

- Note:
- The lowest passing grade for any course is 60 for undergraduate programs and 70 for graduate programs.  
(The lowest passing grade is 60 for any undergraduate course designated as a prerequisite course for graduate programs.)
  - How to calculate your Grade Point Average (GPA):  
 $GPA = \text{sum of (credits x grade points)} / \text{total credits}$ . The dissertation score is excluded in GPA.

2. Since December 2016, NCHU has used both a numerical grading system and a letter grading system to indicate grades on the transcript, using the following equivalent values:

Score	100-90	89-85	84-80	79-77	76-73	72-70	69-67	66-63	62-60	59-0
Letter Grade	A+	A	A-	B+	B	B-	C+	C	C-	F
Grade Point	4.3	4.0	3.7	3.3	3.0	2.7	2.3	2.0	1.7	0

- Note:
- The lowest passing grade for any course is 60 for undergraduate programs and 70 for graduate programs.  
(The lowest passing grade is 60 for any undergraduate course designated as a prerequisite course for graduate programs.)
  - How to calculate your Grade Point Average (GPA):  
 $GPA = \text{sum of (credits x grade points)} / \text{total credits}$ . The dissertation score is excluded in GPA.

3. Abbreviations and Notations

- Semester Average Score:  $\text{sum of (credits x score)} / \text{total credits}$ . Subjects marked P (pass) and F (fail) counted out from average grade; I: Incomplete, counted as 0 (zero); \*: failed (not passing), graduate: under 70, undergraduate: under 60; ex: exempted; @: summer session; W: withdrawn; #: not counted as part of average grade or total graduation credits.
- English Proficiency Requirement: this is only to indicate whether the student has already passed the graduation requirement for English proficiency or not, and is excluded from the calculation of GPA. According to the NCHU Guidelines for Including English Proficiency as a Graduation Requirement, all undergraduates, enrolled after the 2009 academic year, have to meet the graduation requirement for English proficiency specified in the Guidelines.
- A specialized micro course consists of 6 hours, students may essentially receive 1 credit by selecting a different subset of micro courses and meet the required 18 hours in professional education courses.